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Prvého júla navštívil starosta obce Slo-
venskú agentúru životného prostredia 
s cieľom hľadať riešenie vo veci nespravod-
livého dofinancovania projektu kompo-
stárne. Táto inštitúcia nesúhlasila s dopla-
tením zdrojov za navýšené stavebné práce 
z dôvodu údajného pochybenia v realizácii 
prvého kola verejného obstarávania. To, 
že obec nepochybila, potvrdil Úrad pre ve-
rejné obstarávanie, ktorý dal obci za prav-
du. Mgr. Marián Štefaňák sa však so žia-
dosťou o pomoc obrátil na viacero inštitúcií 
a príslušných ministerstiev a stále čakáme 
na pomoc. ,,Neodôvodnené prieťahy úradní-
kov spôsobili, že sa projekt predražil o 74-tisíc 
eur,” vysvetľuje starosta obce. Či sa úradní-
ci zachovali tak ako mali, už kontroluje aj 
nezávislý orgán Verejného ochrancu práv. 

Počas septembrového zasadnutia rady ko-
munitného centra boli preberané usku-
točnené aj plánované aktivity tohto novo-
vzniknutého miesta a projektu v obci. Boli 
vyhodnotené dotazníky a rozanalyzované 
doterajšie činnosti. Rada, nominovaná ob-
cou, na základe spätnej väzby od obyvate-
ľov vyhodnotila, ako najčastejšie uvádzanú 
potrebu kanalizácie, chodníkov, miestnych 
komunikácií. Zároveň vzniká aktivita ob-
čanov, koordinovaná komunitným cen-
trom, ktorá sa chce realizovať v projektoch, 
ktoré je možné zvládnuť svojpomocne a 
z prostriedkov prípadných sponzorov. Jed-
nou z prvých aktivít by mala byť výstavba 
detského ihriska na ulici Potok za budovou 
centra. Výsledkom však nemá byť iba fy-
zická prítomnosť priestoru na hranie detí, 
ale aj budovanie rodinnej komunity v obci. 
Ďalšou zaujímavosťou je návrh meračov 
rýchlosti medzi hlavnou časťou obce a uli-
cou Potok. Komunitné centrum môže na 
takúto aktivitu hľadať financie u rôznych 
nadácií, či fondov. Touto cestou žiadame 
a prosíme občanov o spoluprácu. Ktokoľvek 
chce prispieť svojou aktivitou k zlepšeniu 
života v obci je vítaný na zasadnutiach rady 
KC alebo na aktivitách vyvíjaných zamest-
nancami centra. 

Akýkoľvek biologický odpad, ktorý sa bude 
nachádzať v nádobe určenej na komunálny 
odpad, bude musieť byť zberovou spoloč-
nosťou odstránený. Takto znie zjednodu-
šená verzia nových pravidiel vývozu od-
padov pre rok 2025.  Za jeho odstránenie 
si spoločnosť zabezpečujúca vývoz bude 
účtovať nemalé finančné prostriedky. Dô-
vodom je snaha štátu o čo najefektívnej-
šie spracovanie odpadov z domácnosti s 
ohľadom na ekológiu a životné prostredie. 
Záležitosť sa týka všetkých obcí na Sloven-
sku. Očakávaný nárast cien môže pre ob-
čanov našej obce znamenať zvýšenie ceny 
lístka o 2,50 € - 3,00 €. Definitívna podo-
ba poplatkov sa však určí až v závere roka 
po výsledku verejného obstarávania, ktoré 
v blízkej dobe spustíme. Obecný úrad ak-
tuálne podniká kroky k tomu, aby bol ná-
rast cien čo najmenej skokovitý. Zároveň je 
v tejto veci samospráva v kontakte aj s ďal-
šími obcami Zamaguria, či “Predmaguria”. 

Narodenie:	 4	chlapci,	3	dievčatá
Úmrtie:	 1	muž

Prisťahovanie:	 5	mužov,	5	žien
Odsťahovanie:	 1	žena

Po novom sa nebude vydávať obcou súhlas 
na výrub pre dreviny s obvodom kmeňa 
do 60 centimetrov t.j. do 20 cm priemeru, 
meraným vo výške 130 centimetrov nad 
zemou, ak ide o drevinu rastúcu v zasta-
vanom území obce na pozemkoch, ktoré 
sú územným plánom obce určené na za-
stavanie. Súhlas netreba ani pri stromoch 
s obvodom kmeňa do 90 centimetrov, 
meraným vo výške 130 centimetrov nad 
zemou, ak ide o dreviny rastúce za hrani-
cami zastavaného územia obce. Takisto sa 
súhlas nevyžaduje ani na stromy s obvo-
dom kmeňa do 80 centimetrov, meraným 
vo výške 130 centimetrov nad zemou, ak 
ide o drevinu rastúcu v zastavanom území 
obce na pozemkoch, ktoré nie sú územ-
ným plánom obce určené na zastavanie. 
Pri zámere vyrúbať drevinu, ktorá rastie 
na území s druhým alebo tretím stupňom 
ochrany, je povinné to písomne oznámiť 
orgánu ochrany prírody pred plánovaným 
uskutočnením výrubu. Orgán môže do 15 
pracovných dní túto činnosť obmedziť, za-
kázať alebo určiť podmienky jej vykonania, 
ak to vyžaduje záujem ochrany prírody 
a krajiny. „Ak orgán ochrany prírody 
v ustanovenej lehote stanovisko nevydá, 
považuje sa za súhlasné.“ Ak budú obvody 
drevín väčšie a budú rásť tam ako je opísa-
né vyššie, tak je potrebné zvolať jednanie 
za účasti Štátnej ochrany prírody. 
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Dňa 13. júla 2024 sa konala večer o 20.00 hod. vernisáž LE JARDIN DE MA-
DAM ,,O“. Vernisáž bola určená pre občanov Matiašoviec a ľudí z blízkeho 
okolia, kde boli predstavené grafiky a maľby zobrazujúce poetiku Zamaguria, 
za hudobného sprievodu impresionistických skladieb v podaní žiačok Zák-
ladnej umeleckej školy Spišská Stará Ves. Na tento účel poskytol veľkoryso 
priestory svojej záhrady pán Marcel Ovčarik, kde pre hostí prichystal aj letné 
občerstvenie. Výstava sa začiatkom októbra pod názvom Aspekty 3 všedností 
presunula do priestorov galérie Provinčný dom v Starej Ľubovni, kde potrvá 
do 31.10.2024.

Futbalový turnaj Matiašoviec Slovenska sa uskutočnil už v sobotu, za účasti hostí z Liptovských a Ondavských Matiašoviec. Novin-
kou bolo aj zapojenie mladších kategórií, ktoré si vyslúžilo pozitívnu odozvu. Ďalšími športovými aktivitami boli cyklistické preteky 
a volejbalový turnaj v rámci nedeľného programu. Hlavným nedeľným hosťom podujatia bol známy slovenský spevák Lukáš Ada-
mec. Podujatie svojimi aktivitami podporil aj Kynologický klub Spišská Stará Ves, DHZ Matiašovce, profesionálne zložky hasičov 
aj policajtov. Moderátorom podujatia bol rodák zo Spišskej Starej Vsi, herec Divadla Jozefa Gregora Tajovského, Daniel Výrostek. 

Starosta obce, Mgr. Marián Štefaňák: ,,Na-
dobudol som pocit, že v poslednej dobe nedo-
chádza k porušovaniu zákona z nedbanlivos-
ti, ale aj vedome a úmyselne. Bez potrebných 
náležitostí dochádza k stavebným zásahom 
a k výstavbe rôznych stavieb, či prístavieb, 
ktoré vyvolávajú susedské spory.” V dôsledku 
toho sa aktuálne v obci často uskutočňuje 

štátny stavebný dohľad. V tejto veci obec 
dôrazne žiada o to, aby občania rešpek-
tovali právne náležitosti a napomohli tak 
nie len k všeobecnému dodržiavaniu pra-
vidiel, ktoré vedú k pokojnému spolunaží-
vaniu, ale aby to urobili najmä v záujme o 
kvalitu vlastných medziľudských vzťahov 
a svojho zdravia. Starosta obce: ,,Poprosil 

by som občanov, aby neargumentovali tým, 
že ak to urobil niekto iný, tak to môžem uro-
biť aj ja. Alebo poukazovali, že keď margina-
lizovaným komunitám zbúrajú chatrče, až tak 
môžu búrať aj nám. Sme ochotní ísť príkladom 
alebo sa chceme postaviť na stranu tých, ktorí 
nerešpektujú zákon?”
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• 9. júla sa uskutočnilo stretnutie 
členov Miestnej akčnej skupiny 
Tatry - Pieniny LAG, na ktorom 
bol prítomný aj starosta obce. Naša 
obec v tejto súvislosti konštatuje 
dva schválené projekty, ktoré 
majú riešiť opravu parkovísk 
pri Hornom a Dolnom cintoríne 
a nákup techniky pre údržbu verejnej 
zelene a miestnych komunikácií.
 

• 21. júla sa uskutočnila plánovaná 
schôdza Lesopôdohospodárskeho 
pozemkového spoločenstva, na 
ktorej sa stretli vlastníci lesov. 
Bližšie informácie sa dozviete na ich 
webovej stránke.
 

• V posledný augustový týždeň bolo 
zistené, že na autobusovej zastávke, 
na ulici Potok, došlo k rozbitiu skla, 
ktoré je vzhľadom na podozrenie z 
vandalizmu riešené políciou. 
 

• 27. augusta sa uskutočnilo 
stretnutie členov OOCR Tatry-Spiš-
Pieniny, kde občianske združenie  
“Po stopách Gorala” prezentovalo 
svoje aktivity realizované v chotári 
obce.

• Všetky plánované terénne úpravy 
vodovodu boli počas letných 
mesiacov úspešne dokončené. 
 

• 16. októbra bol prerokovaný Návrh 
Zmeny a doplnenia 02 Územného 
plánu obce. Obec onedlho poskytne 
občanom detailné informácie. 
Verejnosť sa k zmenám môže 
vyjadriť v zákonnej lehote. 

• Obec bola úspešná so žiadosťou 
o financie na rekonštrukciu strechy 
materskej školy. V prvej fáze bude 
zakúpený stavebný materiál. Práve 
na tento krok by mali postačovať 
zdroje získané z dotácie Ministerstva 
financií. V druhej fáze sa budeme 
uchádzať o dotáciu na zrealizovanie 
s tým spojených stavebných prác.
 

• V poslednom kvartáli bolo z obce 
vyvezených 0,230 t nebezpečného  
a 8,56 t veľkoobjemového odpadu.

• Stretnutie seniorov sa konalo 23. augusta, kde okrem miestnych seniorov pri-
šli aj klienti Zariadenia opatrovateľskej služby a domova dôchodcov. Počas tohto 
stretnutia sa piekli pagáče, taktiež sa zúčastnení venovali hraniu spoločenských 
hier.
 

• KC má aktuálny harmonogram činností, ktorý sa môže na základe požiadaviek 
ľudí meniť a upraviť sa môže aj čas týchto aktivít.
 

• Susedská burza sa konala 12. októbra od 13:00 - 17:00, na ktorú mohli občania 
priniesť veci, ktoré si za symbolické ceny mohli predať a taktiež kúpiť. Záujem 
o prvý ročník síce nenaplnil očakávania, ale v podobných aktivitách pracovníci 
KC plánujú aj naďalej pokračovať. Pani Trebuňová: ,,Ľudia si musia zvyknúť na to, 
že tu niečo také funguje. Chceli by sme podobnú akciu zorganizovať aj v budúcnosti a ne-
vylučujeme ani organizáciu  tvorivých dielní či tradičných trhov vo vianočnom období.”
 

• Pracovníci KC sa radi prispôsobia a príjmu akékoľvek námety na aktivity 
a krúžky, na ktorých by sa  občania radi zúčastnili.
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Na dvere nám zaklopal druhý september, 
a tak sme  pre naše deti dvere materskej 
školy  otvárali s veľkou radosťou. V plnej 
zbroji, s úsmevom, dobrou náladou a otvo-
renou náručou čakali pani učiteľky. Opäť 
ich čakala farebná jesenná výzdoba na ok-
nách, voňavé perinky, pestrý jedálniček. 
Jasné, prvé dni sa malé detičky lúčili s pla-
čom, ale postupne to ustálo. Veľkáci už boli 
statoční a nikto neplakal. Od začiatku plnia 
deti úlohy z programu „Zvedavé slniečka“. 
Ak sa nájde priestor a čas, tak samozrej-
me deti odfotíme a pošleme rodičom. Aby 
aj rodičia mali informácie o prebratej téme 
a mohli tak s deťmi nadviazať rozhovor.

Od septembra sa o deti stará – v triede 
Včielok – p. riaditeľka Bc. Karina Grain-
dová, pani učiteľka Bc. Katka Kovalčíko-

vá, pani učiteľka Mgr. Veronika Borovská 
a pani učiteľka Bc. Martina Foľvarská sa 
venujú deťom v triede Lienok. Jedlo nám 
plánuje pani vedúca  Mária Bombarová, 
navarí nám pani Terézia Weberová s pani 
Máriou Bolcarovičovou. Čistotu a poriadok 
v spolupráci zabezpečuje pani Bolcarovi-
čová a pani Bombarová. Tento rok náš ko-
lektív obohatila posila v podobe asistent-
ky Mgr. Lucie Budziňákovej a špeciálneho 
školského pedagóga Mgr. Kataríny Obrok-
tovej. Máme nádej, že sa budú v našom ko-
lektíve cítiť dobre.

Školský rok sme otvorili s počtom 
48 zapísaných detí. Z toho je 26 dievčat 
a 22 chlapcov. K matiašovským de-
ťom vrátane detí z ulice Potok, sa 
opäť pripojili aj deti zo Spišskej Sta-

rej Vsi, Zálesia i Majerov a Malej Fran-
kovej. Do prvého ročníka pripravujeme 
11 predškolákov.

Uplynuli dva mesiace letných prázdnin. 
Veríme, že boli pre vás plné pekných zá-
žitkov. Mali ste možnosť načerpať nové 
sily a s nimi vykročiť do úloh, ktoré nový 
školský rok prinesie. Materská škola nie 
je len vzdelávanie a plány. Dobrá škola je 
živý organizmus, v ktorom fungujú dob-
ré medziľudské vzťahy, vzájomný rešpekt 
k svojim právam, ale i uvedomenie si pr-
voradých povinností. Deti sú veľmi milé, 
šikovné a pracovité. Verím, že všetko hravo 
zvládneme. Prajem nám všetkým úspešný 
školský rok.

PaedDr. Elena Galovičová,
riaditeľka školy

Kolektív MŠ Matiašovce

SEPTEMBER 2024
Školský rok 2024/2025 sme slávnostne 
otvorili 2. septembra v dolnej budove školy.  
V  prvom ročníku sme privítali šesť žiakov, 
dve dievčatá a štyroch chlapcov. Deti nám 
prezradili, že sa do školy tešili, povedali, čo 
ich zaujíma a ako ich máme volať. My sme 
im darovali pamätné listy a balíčky slad-
kostí. V závere prvého školského dňa sa 
prítomným prihovoril aj pán starosta Mgr. 
Marián Štefaňák a poprial žiakom a učite-
ľom všetko dobré v novom školskom roku. 
Prvýkrát do školskej lavice si sadli tieto 
deti: Bolcarovičová Sarah, Lopatová Paulí-
na, Marhefka Filip, Ovšonka Anton, Šte-
faňák Jakub a Urbanec Michal.

Školský rok sme začali tradičnou  turistic-
kou vychádzkou smerom na Zálesie, ktorú 
sme nazvali  Školská míľa. Hneď v prvom 
týždni nového školského roka, v rámci 
regionálnej výchovy, sme navštívili obec 
Červený Kláštor a prezreli si novú expozí-
ciu v miestnom múzeu.

Po krátkom zopakovaní minuloročného 
učiva žiaci 2. až 4. ročníka  písali vstupné 
práce z MAT a SJL a diktáty zo slovenčiny.
V Európskom týždni športu si žiaci podľa 
vlastného výberu zašportovali v aktivite 
Ihrisko plné detí – jeseň. Pridali sme tra-
dičný mesačný Týždeň so zdravou desia-
tou.

Pri príležitosti Európskeho dňa jazykov 
sme žiakov v krátkosti informovali o Eu-
rópskej únii. Potom žiaci pracovali s atlas-
mi, v ktorých vyhľadávali krajiny, ktoré do 
EÚ patria a hľadali ich hlavné mestá. Po-
tom sme sa zamerali na krajiny, s ktorými 
máme spoločné hranice, ako sa volajú, ako 
sa volá ich hlavné mesto, akým jazykom 
v danej krajine rozprávajú. V závere hodiny 
si žiaci pozreli krátke kreslené rozprávky, 
ktoré si vypočuli v maďarskom, poľskom 
a českom jazyku. Cieľom aktivity je učiť sa 
cudzí jazyk pre dorozumenie sa v cudzine.
Všetkým žiakom prajeme úspešný štart 
do nového školského roka 2024/2025.

Podrobné informácie s obrazovou prí-
lohou nájdete na webovej stránke školy 
zsmatiasovce.edupage.org.

Prvý deň nového školského roka 
2024/2025

Školská míľa

Exkurzia v Múzeu v Červenom Kláštore


